
Protokół Nr IV/ll 
z posiedzenia sesji Rady Gminy Rudka 

z dnia 11 lutego 2011 roku. 

Ad.pkt. 1. 
Obrady IV nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Rudka otworzył Przewodniczący Rady 

Pan Bogdan Kresso o godz. 1000 modlitwą „Ojcze nasz " 
Otwierając posiedzenie powitał Radnych, Pana Wójta, Radcę Prawnego oraz 

pracowników urzędu gminy przybyłych na dzisiejsze posiedzenie. 

Obrady odbyły się w budynku Urzędu Gminy Rudka w sali konferencyjnej. 

Na stan ustawowy skład rady w sesji uczestniczy 14 radnych. 
1. Pan Piotr Marian Barszczewski 
2. Pan Jan Filipowicz 
3. Pan Michał Gawrysiak 
4. Pan Bogdan Kresso 
5. Pani Barbara Kryńska 
6. Pan Andrzej Niemyjski 
7. Pan Kazimierz Olszewski 
8. Pani Honorata Rudkowska 
9. Pani Krystyna Safaryn 
10. Pan Jerzy Józef Stępkowski 
11. Pan Tadeusz Uszyński 
12. Pan Jan Wiński 
13. Pan Ryszard Wiński 
14. Pan Stanisław Zero 

W posiedzeniu sesji nie uczestniczył: 
1. Pan Grzegorz Marek Godlewski 

Ad. pkt. 2. 
Kontynuując obrady Pan Przewodniczący stwierdził, że są one prawomocne, po czym 

odczytał proponowany porządek obrad, który został dostarczony w materiałach na sesję: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ąuorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad III sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Wójta Gminy z pracy między sesjami. 
5. Przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
Gminę Rudka. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Rudka na łata 2011-2014. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rudka na rok 2011. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski. 
10. Zamknięcie obrad IV sesji Rady Gminy Rudka. 



Po odczytaniu zwrócił się z zapytaniem kto jest za przyjęciem proponowanego 
porządku obrad lub wprowadzeniem zmian proszę o podniesienie ręki. 

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Ad. pkt. 3. 
Pan Przewodniczący Rady przypomniał, że protokół z posiedzenia III sesji Rady 

Gminy był do wglądu w biurze rady, po czym zwrócił się z zapytaniem czy zostały zgłoszone 
uwagi co do treści protokołu z w/w posiedzenia. 

Uwag i zastrzeżeń co do treści protokołu nie wniesiono. 

W wyniku jawnego głosowania protokół z posiedzenia sesji został przyjęty przez 
radnych jednogłośnie bez odczytania jego treści (14 głosami). 

Na salę obrad wszedł Pan Radny Grzegorz Marek Godlewski. 
Od tego momentu w posiedzeniu sesji uczestniczy 15 radnych. 

Ad. pkt. 4. 
Pan Wójt poinformował, że w okresie od ostatniej sesji tj. od dnia 30 grudnia 2010 r: 

- odbyły się 2 przetargi z programu RPO dotyczące rekultywacji wysypiska śmieci w Rudce i 
zakupu samochodu pożarniczego dla OSP w Rudce. Zadania te są dofinansowane z 
Regionalnego Programu Operacyjnego. 

W związku z tym, że do właściwości Rady Gminy należy przesunięcie środków w 
budżecie zaistniała potrzeba aby w dniu dzisiejszym odbyło się to spotkanie. W pierwszym 
przypadku środki nam się zmniejszyły, a w drugim trzeba je powiększyć. Do przetargu na 
rekultywację wysypiska śmieci wpłynęło 6 ofert. Przetarg wygrała firma MARS z 
Białegostoku. 
Drugi przetarg wygrała firma Wawrzaka z Bielska Białej. Ogólny koszt bmtto samochodu 
wynosi 788 tys. zł. Jest to wysokiej klasy auto. Samochód strażacki z Rudki zostanie 
przeszeregowany do OSP w Kocach Borowych co zwiększy zabezpieczenie przeciwpożarowe 
na terenie gminy. Procedury są bardzo zawiłe, w przeciągu 1,5 miesiąca należało dużo włożyć 
pracy aby wszystko zostało należycie sporządzone, 
Kontynuując swą informację Pan Wójt poinformował że: 
- odbyło się jako co rocznie 4 stycznia spotkanie opłatkowe w Drohiczynie, 
- odbyło się doroczne spotkanie sołtysów oraz członków rad sołeckich zorganizowane prze 
firmę PRONAR w Narwi, 
- odbyły się również 2 spotkania Zarządu KRAINA BOBRA. Został ogłoszony konkurs na 
małe projekty gdzie mamy jako gmina możliwość wykorzystania 22 tys. zł. Konkurs 
zakończy się pod koniec lutego, 
- odbyło się również XIV zgromadzenie Związku Gmin Wiejskich. Delikatnie zmienił się 
skład zarządu z uwagi na to, że wójt Gminy Zawady przegrał wybory i za jego osobę do 
zarządu został wybrany Wójt Gminy Nowe Piekuty, 
- odbyła się również Powiatowa Rada Zatrudnienia. W tym roku na walkę z bezrobociem jest 
około % środków mniej niż w roku ubiegłym. W związku z czym nie tylko gminy ale również 
inne podmioty, które korzystały z pomocy będą w roku bieżącym te możliwości miały 
bardziej okrojone. Świadczy to o tym, że nie tylko u nas, czy powiecie ale również w kraju 
sytuacj a finansowa j est bardzo napięta, 
- odbyły się 2 spotkania Regionu Puszczy Białowieskiej. Sytuacja nadaje się nabierać 
odpowiedniego kierunku i tempa dlatego, że jak wcześniej informowałem lokalizacja tego 



zakładu została zmieniona z Dubieżyna na Augustowo co jest dla nas korzystniejsze. W 
przyszłości będzie to wiązało się z kosztami dowozu śmieci. Augustowo jest już teraz 
dobrze wyposażone w różnego rodzaju ekspertyzy i jest mniej przeszkód co do budowy niż w 
poprzednim miejscu. Szczegółowy harmonogram dostaniemy drogą mailową w terminie 
późniejszym. W momencie gdy je otrzymamy zapoznam Państwa Radnych z ich treścią, 
- odbyło się również roczne sprawozdanie podsumowujące stan ochrony przeciwpożarowej na 
terenie powiatu Bielskiego. 
- otrzymaliśmy z Komendy Powiatowej w Bielsku Podlaskim raport o stanie bezpieczeństwa. 
Jeżeli ktoś z Państwa Radnych jest zainteresowany możemy dać go do wglądu. Jest w nim 
analiza statystyk zdarzeń jakie miały miejsce na terenie powiatu Bielskiego w roku 2010. 

Kończąc stwierdził, że są to najważniejsze rzeczy, które chciałem Państwu 
przedstawić. 

Kontynuując przebieg posiedzenia Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z 
zapytaniem czy są uwagi lub zapytania co do złożonej informacji: 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Ad. pkt. 5. 
Realizując porządek obrad Pan Przewodniczący przypomniał, że kolejny pkt porządku 

obrad to przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Rudka. 

Czy w związku z tym sprawozdaniem są pytania. 

Pani Joanna Sopek - Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w sprawozdaniu, które Państwo 
otrzymaliście to co jest z minusami to musieliśmy wypłacić dla nauczycieli kontraktowych i 
dyplomowanych z uwagi na to, że oni nie osiągnęli średniej. Nauczyciele mianowani uzyskali 
średnią, a nawet ponad średnią. W tym przypadku wyszła nam nadpłata. W roku ubiegłym 
nie mieliśmy takiej sytuacji. 

Pan Radny Grzegorz Marek Godlewski zwrócił się z zapytaniem do Pani Skarbnik 
jakie jest średnie wynagrodzenie nauczyciela w Rudce. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że dane dotyczące wynagrodzenia nauczycieli zostaną 
przygotowane na następną sesję. 

Innych zapytań nie zgłoszono. 

Ad. pkt.6. 
Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka został dostarczony w materiałach na sesję 
Czy w związku z proponowanym projektem są pytania. 

Pan Radny Grzegorz Marek Godlewski prosił o wyjaśnienie jaki jest powód, że w 
porządku dzisiejszej sesji znalazł się projekt w/w uchwały. 

Wyjaśniając Pan Andrzej Anusiewicz - Wójt Gminy stwierdził, że zmiany w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka na lata 2011 - 2014 muszą być 
aktualizowane łącznie ze zmianami w budżecie gminy. Dlatego też w porządku obrad muszą 



być one zawsze przed zmianami w budżecie. Bezpośrednim powodem jest to, że zakończyły 
się przetargi na rekultywację gminnego wysypiska śmieci i na zakup samochodu strażackiego. 
W jednej sytuacji środki nam się zmniejszyły, a w drugiej trzeba je powiększyć. W związku z 
czym nie możemy podpisać umowy na odbiór wspomnianego samochodu. 

Innych pytań nie zgłoszono. 

Kontynuując przebieg posiedzenia Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem do 
Radnych kto jest za tym aby przyjąć w/w uchwałę proszę o podniesienie ręki. 

W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 15 głosów. Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie przez Radnych. 

Uchwała Nr IV/17/11 Rady Gminy Rudka z dnia 11 lutego 2011 roku w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka na lata 2011 - 2014 w załączeniu do 
protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 7. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rudka na 2011 rok. Projekt 

uchwały został dostarczony w materiałach na posiedzenie sesji. Czy w związku z 
proponowanym projektem są pytania. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do Radnych 

kto jest za tym aby przyjąć w/w uchwałę proszę o podniesienie ręki. 
W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Rudka na 2011 rok było 15 głosów. Uchwała została przyjęta przez radnych jednogłośnie. 
Uchwała Nr IV/18/11 Rady Gminy Rudka z dnia 11 lutego 2011 roku w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Rudka na 2011 rok w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 8. 
Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy w tym punkcie ktoś z obecnych 

chce zabrać głos. 

Pan Radny Jan Filipowicz prosił o wyjaśnienie jak będzie przebiegała budowa drogi 
do mostu jest to droga powiatowa. Drugą sprawę, którą chciałbym poruszyć to problem 
suchych drzew, które stoją przy drogach. Czy trzeba czekać biedy aż coś się stanie. 

Pan Radny Grzegorz Marek Godlewski - zgadzam się z Panem Radnym. Jako 
Nadleśnictwo wystąpimy z wnioskiem do Zarządu Dróg z potrzebą wycięcia suchych drzew 
w pasie drogowym. 

Ponadto Pan Radny prosił o poinformowanie czy mamy problemy z naszą studnią i 
hydrofornią. Od pewnego czasu obserwuję, że woda znacznie pogorszyła się. Może należy 
założyć jakieś dodatkowe filtry. 

Pan Radny Michał Gawrysiak - mam pytanie związane z wysypiskami śmieci. 
Zostaną poniesione konkretne nakłady finansowe. Co dalej się będzie działo. Jak to będzie 
działać, jak będzie zabezpieczone. Na pewno będą wywożone gałęzie drzew, suche kwiaty, 
betony z rozbiórki. 



Pan Radny Stanisław Zero - czy przetarg na wykonanie kanalizacji Niemyje Stare -
Koce Borowe został rozstrzygnięty. 

Pan Radny Jan Wiński - prawdopodobnie szykuje się poprawa drogi Rudka - Olendy. 
Prosiłbym aby coś z robić z wodą, która tam się zbiera bo to jest niemożliwe. 

Wyjaśnień na zgłoszone interpelacje udzielił Pan Wójt Gminy Andrzej Anusiewicz: 
- przetarg na budowę kanalizacji jest w przygotowaniu. Zostanie on ogłoszony w miesiącach 
wiosennych marzec - kwiecień. Pierwszy będzie ogłoszony przetarg na remont świetlicy w 
Kocach Borowych dlatego, że prace budowlane do mrozów muszą być zakończone. 
Natomiast zakres kanalizacji to nie tylko kanalizacja w Kocach i Niemyjach ale również 
utylizacja oczyszczalni tj. zejście z wielkich hal i docieplenie biobloków oraz 
zagospodarowanie terenu. Oczyszczalnia ścieków musi być od czasu do czasu 
modernizowana po to by wynik, który z niej wychodzi nie powodował, że będziemy musieli 
płacić jakieś kary. 
- jeżeli chodzi o drogę Olendy - Rudka w przyszłym tygodniu lub w następnym będzie 
potrzeba aby spotkały się komisje przy radzie gminy dlatego, że wpłynęło pismo z Zarządu 
Powiatu Bielskiego odnośnie modernizacji tej drogi. Zarząd chce abyśmy partycypowali w 
kosztach tej modernizacji. Zechcę aby Zarząd Dróg wystosował zobowiązania nt 
modernizacji drogi. Kończą stwierdził, że zdecydowanie należałoby usunąć rosnące przy 
drodze krzaki, rowy powinny nadać ujście wodzie. 
- droga przy której rosną suche drzewa jest w gestii Zarządu Dróg Wojewódzkich. Jestem 
umówiony z Panem dyrektorem na spotkanie w sprawie kontynuacji budowy chodnika w 
ciągu ulicy Brański ej. Będę starał się przygotować odpowiednie pismo z prośbą o 
natychmiastowe usunięcie wspomnianych drzew. 
- jeżeli chodzi o wodę - to z mojej wiedzy wynika, że badania są robione według nowego 
rozporządzenia często i żadne z badań, które do tej pory było robione nie wykazało, że dzieje 
się coś na tyle złego abyśmy podejmowali szczególne środki. Nasze urządzenia są stare. 
Wodociąg ma na pewno przeszło 30 lat. Urządzenia są przestarzałe. Należałoby rzeczywiście 
po zakończeniu wszystkich przedsięwzięć, które mamy zapisane w Wieloletnim Programie 
Inwestycyjnym jako priorytet przyjąć budowę stacji uzdatniania wody. 
- program rekultywacji gminnego wysypiska śmieci w Rudce jest określony na 2 lata. 
Ogrodzenie ma być wykonane w ciągu roku, a teren zostanie uporządkowany doraźnie. 
Postaramy się wejść w ścisłe związki ze służbami, które mogą ukarać, upominać. 
Wskażemy miejsce gdzie będzie można wywozić betony. Na pewno będzie to miejsce przy 
betoniarni. Uważam, że niejednokrotnie będą mogły być wykorzystane poprzez pokruszenie 
do zasypywania dziur. Gałęzie, kwiaty - będziemy musieli dostosować regulamin utrzymania 
czystości i porządku w gminie. 

Pan Radny Michał Gawrysiak zaproponował by ustalić przepisy wewnętrzne gminy by 
móc nakładać kary za wyrządzone zło. 

Ad. pkt. 9. 
Pan Radny Grzegorz Marek Godlewski prosząc o głos stwierdził, że całe nasze 

dzisiejsze spotkanie było związane z ochroną przyrody. Mówimy o miejscu w którym 
żyjemy, o warunkach w jakich żyjemy. Naprawdę one są bardzo ważne. Chcę nawiązać do 
tego co jest również związane z lasami. 2 lutego - rok 2011 został ogłoszony jako rok 
ochrony lasów. Hasło, które przyświeca tejże inicjatywie to uświadomić wszystkim 
mieszkańcom aby ich nie zaśmiecać. Apeluję do państwa o pomoc jako nadleśniczy, ekolog 



abyście zwracali uwagę na to co się dzieje. Należy zwracać uwagę na wszystkie 
nieprawidłowości jakie występują. Nadleśnictwo Rudka włącza się w Obchody 
Międzynarodowego Roku Lasu. 

Kończąc swą wypowiedź zwrócił się z prośbą o propagowanie idei i ochrony lasu, 
który będzie nam służył przez długie lata. 

Ad. pkt. 10. 
30 Obrady IV sesji zakończono o godz. 13 modlitwą „Zdrowaś Maryjo 

Protokół sporządziła: 

Barbara elewska 

Przewodniczący Rady Gminy 

mgr inż. Bogdan Kresso 


